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I medfør af §37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut. 
 
Spørgsmål til Naalakkersuisut: 
 

1. Hvad er grunden til at isbjørne og narhvaler er så kvoterede? 

 

2. Såfremt antallet af fangst på isbjørne og narhvaler skal forhøjes hvad skal man så 

sikre? 

 

3. Hvor troværdige er optælling af isbjørne og narhvaler på så store områder? 

 

4. Såfremt det ikke er et mål at forhøje kvoterne, hvad kan man så forbedre og etablere 

for fangerne? 

 

(Medlem af Inatsisartut, Mette A-Hammeken, Naleraq) 

 

Begrundelse: 

Ittoqqortoormiit er afsides beliggende ved et naturreservat og har store dyrebestande. Der er ikke 

mange fangere og disse er med til at opretholde vores kultur. Fangerne kan med sorg og mismod 

blot se til at der kan være op til 13 isbjørne i Ittoqqortoormiit by inklusiv Uunartoq og disse kunne 

have været god indtjening for fangerne og for opretholdelse af livet.  

Der kan være så mange narhvaler, at der blot ved udsyn kan være op til 250 narhvaler, men disse 

må ikke jages da kvoterne er opbrugt. Fangerne kan blot med mismod se til og undre sig dybt over 

forholdene og bliver ængstelige og nogle spørgsmål kan være; hvordan kan jeg forsørge mine børn? 

hvordan skal jeg betale mine udgifter? og tænker de fremad bliver de ængstelige. Selvom det er 

fangernes erhverv kan de blot se til fangstdyrene som er kvoterede og selvom fangerne i forvejen 

har bekymringer bliver disse til stadighed blot større. 

Det er kun et fangstområde og der er ingen fiskeri, fangernes muligheder må forbedres og gøres 

bedre samt beskyttes. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 

 


